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Govor dekana prof. dr. sc. Ivana Koprića na svečanom obilježavanju 247 godina 

neprekidnog rada i Dana Pravnog fakulteta u Zagrebu 6. studenoga 2023. 

godine 

 

 

Prilikom obilježavanja 247 godina neprekidnog rada i Dana Pravnog fakulteta 

Sveučilišta u Zagrebu prilika je osvrnuti se na prethodnu akademsku godinu, 

istaknuti glavne elemente stanja, kao i poteškoće i rezultate koje smo ostvarili. 

No, slaveći našu dugu tradiciju možda je još važnije pogledati i u budućnost te 

iznijeti neke od glavnih planova za naredno razdoblje.    

Na Fakultetu u sklopu 20 studijskih programa svih razina, od prijediplomske do 

doktorske, studira ukupno nešto preko 5.600 studenata, od čega oko 650 na 

poslijediplomskoj razini, u okviru naših jedanaest sveučilišnih specijalističkih i 

dva doktorska studija. Ukupni broj studenata je u odnosu na prethodnu godinu 

smanjen za oko 3,5 postotnih poena uglavnom uslijed nastojanja da se 

integrirani prijediplomski i diplomski studij prava i ostali prijediplomski i 

diplomski studiji učine prohodnijima.  

Tijekom prethodne akademske godine Fakultet je proveo vrlo opsežnu i 

temeljitu kvantitativnu i kvalitativnu analizu stanja i vrednovanja nastave na 

integriranom studiju prava te na svim studijima u okviru naša dva studijska 

centra, koja je rezultirala preporukama od kojih su neke već prihvaćene i 

obuhvaćene nedavno usvojenim izmjenama i dopunama Pravilnika o studiju.  

Na integriranom studiju prava studira sve skupa 3.151 student, na 

prijediplomskim i diplomskim studijima u okviru Studijskog centra socijalnog 

rada 1.009, a u okviru Studijskog centra za javnu upravu i javne financije njih 

804. 

Posebno smo zadovoljni što je na našem novom doktorskom studiju pravnih 

znanosti, na koji se prošle godine upisalo 25 studenata, čak njih 23 prije nekoliko 

tjedana upisalo drugu godinu studija, indicirajući adekvatnost novog modela 

doktorskog studija pravnih znanosti koji je uvelike usredotočen na metodologiju 

znanstvenog pravnog istraživanja i kvalitetnu pripremu budućeg doktorskog 

rada. U siječnju 2023. održana je prva metodološka konferencija doktorskih 

studenata, a u travnju radionice s vanjskim dionicima kako bi se doktorska 

istraživanja čvrsto povezala sa strukom i potrebama prakse.  
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Također, jako smo zadovoljni što su nam ove godine upisne kvote bolje 

popunjene za 7,5 postotnih poena, pri čemu smo na integrirani studij prava 

upisali čak 50 studenata više nego lani. Posebno smo zadovoljni činjenicom da je 

upisna kvota za upis u prvu godinu za redovite studente socijalnog rada u potpunosti 

popunjena, a kvota za upis u prvu godinu za redovite studente prava popunjena s 

čak 92,4 %. Također, u odnosu na nekoliko prethodnih godina značajno se povećala 

popunjenost upisne kvote za diplomski stručni studij javne uprave. Vrijedi 

spomenuti da smo prošle godine predstavili fakultetske studije na Smotri Sveučilišta 

u Zagrebu, događaju EXPO 2022 u Dubrovniku, te u petnaestak gimnazija i srednjih 

škola, u Zagrebu i diljem zemlje, u čemu su sudjelovali naši i nastavnici, suradnici i 

studenti.  

Studentima se stalno pruža podrška kroz Savjetovalište kojem su se prošle 

akademske godine obratila 272 studenta, uz održana 624 sata savjetovanja, što 

face-to-face, što online. Kolegice koje rade u savjetovalištu i same su prošle 

edukacije iz psihoterapije te o kriznim intervencijama i pružanju podrške LGBTIQ 

osobama. I prošle je akademske godine u doba upisa funkcionirao Studenski 

informacijski centar u kojem rade sami studenti. Posebnu brigu posvećujemo našim 

studentima s invaliditetom te smo i prethodne akademske godine učinili više 

poboljšanja dostupnosti i prilagodbe nastave i ispita. Cjelovito rješenje fizičke 

dostupnosti vezano je uz provedbu projekata cjelovite obnove fakultetskih zgrada. 

Posebnu brigu posvećujemo raznovrsnosti naših studentica i studenata, jer nisu svi 

isti i moramo im posvetiti svu pažnju bez obzira na njihova različita opredjeljenja, 

status i osobne karakteristike. Fakultet ima u cijelosti uspostavljene i funkcionirajuće 

sustave javnog integriteta, ponajprije etički sustav te sustave zaštite od rodne 

diskriminacije i zaštite studentica i studenata od seksualnog zlostavljanja. 

Poduzimali smo i različite mjere unaprjeđenja kvalitete nastave i studija, od e-učenja 

i primjene drugih modernih metoda poučavanja i rada sa studentima preko 

uključivanja akademskog pisanja i unaprjeđenje seminara do uključivanja većeg 

broja vanjskih organizacija u krug subjekata kod kojih se provodi praktična nastava, 

kao i stručna i terenska praksa. U praksu je od prošle akademske godine uključeno 

27 sudova iz čitave Hrvatske, uključujući Vrhovni sud, Visoki kazneni, Visoki 

trgovački, Visoki upravni sud te županijske, općinske i druge sudove. Prvih 

četrdesetak studentskih praksi na sudovima su završene ili su u tijeku. Broj subjekata 

kod kojih se mogu obaviti praktična nastava te stručna i terenska praksa već je 

premašio 700.  
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Uz dosadašnje oblike praktičnog rada studenata kroz Pravnu kliniku, pokrenuti su 

gradski laboratoriji, u sklopu projekta UNIC a u suradnji s Gradom Zagrebom, te 

Upravni kompas, dok je u završnoj fazi pripreme Centar za socijalnu podršku i 

inovacije. Prema Gradu Zagrebu iskazali smo interes za sudjelovanje u izgradnji 

posebnog prostora za cjelokupni klinički i praktični rad studenata u sklopu projekta 

urbane revitalizacije zone Gredelj, pri čemu je Grad upravo ovih dana iskazao 

spremnost razmotriti naš prijedlog već pri samoj izradi projektnog zadatka. 

Za spomenuti je da su, pored sudjelovanja u već od prije uhodanim međunarodnim 

natjecanjima, kao što su Willem C. Vis Arbitration Moot i Central and Eastern 

European Law Moot Court, naši studenti sudjelovali još u nekim simuliranim 

suđenjima, iz drugih oblasti prava, pri čemu su ostvarili zapažene rezultate. 

Dugogodišnja nastojanja u vezi s takvim međunarodnim simuliranim suđenjima, kao 

i kvalitetni rad naših nastavnika sa studentskim timovima, doveli su Pravni fakultet 

na visoko 96. mjesto u svijetu te 36. u Europi u poretku uspješnosti studenata na 

natjecanjima u simuliranim suđenjima prema Nica Law School Ranking za 2022. 

godinu koji je objavljen tijekom prošle akademske godine.  

U prethodnoj akademskoj godini imali smo 129 dolaznih studenata, od čega 124 

u okviru Erasmus+ programa, dvije studentice iz Indonezije te troje studenata iz 

Ukrajine. Uz to, veći je broj raznih dolaznih mobilnosti ostvaren preko UNIC 

projekta. Po dolaznoj smo mobilnosti i dalje na trećem mjestu na razini našeg 

Sveučilišta. U zimskom semestru tekuće akademske godine imamo na Fakultetu 

u okviru Erasmus+ programa 64 strana studenta.  

Uz to, 45 studenata je sudjelovalo na Erasmus studijskom boravku, a još 20 na 

Erasmus stručnoj praksi u inozemstvu. Dodatno, ostvaren je veći broj odlaznih 

mobilnosti preko UNIC projekta. Povrh toga, prošle akademske godine po prvi 

put smo sudjelovali u Erasmus BIP (Blended intensive programme) razmjeni. 

Tako je sedam studenata sudjelovalo u Poljskoj, a šestero u Sloveniji na dva 

različita BIP programa. Upravo su u pripremi još dva BIP programa s kolegama iz 

Poljske i Španjolske. Namjera nam je još više raditi na popularizaciji odlazne 

mobilnosti svih naših studenata, radi stjecanja nužnih međunarodnih studijskih 

iskustava.  

Radimo naravno i dalje i na privlačenju stranih studenata te je tako Pravni 

fakultet prošle akademske godine sudjelovao na najvećem europskom sajmu 

visokog obrazovanja u Rotterdamu. Akademsku i studensku razmjenu nastojimo 

poduprijeti i potpisivanjem sporazuma o suradnji pa smo tako u prethodnoj 

akademskoj godini potpisali dodatnih deset sporazuma s pravnim fakultetima iz 
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Japana, Indije, Slovenije, Grčke, Bosne i Hercegovine, Sjeverne Makedonije i 

Srbije. Očekujemo i daljnji rast i međunarodnu vidljivost Fakulteta te ćemo na 

tome ustrajno raditi.  

Prošle akademske godine na Fakultetu je obranjeno 19 doktorskih radova te 41 

specijalistički rad. Također, diplomiralo je 655 studenata, i to na integriranom 

studiju prava 304, u okviru Studijskog centra socijalnog rada 187 te u okviru 

Studijskog centra za javnu upravu i javne financije 164 studenta. U odnosu na 

prethodnu akademsku godinu broj diplomiranih je veći za 68, odnosno 11,6 

postotnih poena, što također indicira bolju prohodnost studija i njegovo kraće 

trajanje. Na tome ćemo i dalje ustrajati.  

Od ove akademske godine započinjemo s nastavom, zajedno s kolegicama i 

kolegama s Arhitektonskog fakulteta te ostalim sveučilištima u okviru saveza 

Europskog sveučilišta gradova u post-industrijskoj tranziciji, na jednom novom 

studiju, združenom interdisciplinarnom specijalističkom studiju Redesigning the 

Post-Industrial City (RePIC). Taj je studij međunarodno akreditiran, upisao je 

prvu skupinu studenata iz cijelog svijeta, te mu je odobren status Erasmus 

Mundus združenog studija i pripadajuće financiranje. Time su se naša dva 

fakulteta uvrstila među one sastavnice Sveučilišta u Zagrebu kojima je odobreno 

ovo financiranje u vrlo kompetitivnoj proceduri.  

Projekt institucionalnog oblikovanja Europskog sveučilišta postindustrijskih 

gradova (UNIC) završen je s 30. rujna 2023. Čitavu proteklu akademsku godinu 

smo, skupa s rektorom našeg Sveučilišta profesorom dr. sc. Stjepanom 

Lakušićem, prorektorom prof. dr. sc. Juricom Pavičićem i drugim kolegicama i 

kolegama iz sveučilišne uprave, Rektorata i drugih sastavnica Sveučilišta u 

Zagrebu, radili ne samo na dovršenju UNIC projekta nego i na temeljitim 

pripremama prijave za novi projekt. Novi je projekt odobren od strane Europske 

komisije te je započeo s 1. listopada 2023. uz koordinaciju sveučilišne uprave na 

čelu s rektorom. Ulogu ključne odgovorne osobe preuzeo je prorektor prof. dr. 

sc. Jurica Pavičić, a njegov je zamjenik u projektu prorektor prof. dr. sc. Tomislav 

Josip Mlinarić. Naša kolegica izv. prof. dr. sc. Goranka Lalić Novak nastavlja raditi 

u koordinacijskom timu. Nova je struktura projekta matrična, vrlo je ambiciozno 

zamišljena i okuplja velik broj kolegica i kolega sa svih sastavnica našeg 

Sveučilišta, uključujući i Pravni fakultet, s kojeg je dvoje kolega zaduženo za 

sukoordiniranje pojedinih radnih skupina odnosno područja rada na razini 

saveza. Savez sada broji dva sveučilišta više te povezuje kroz velik broj oblika 

suradnje deset renomiranih sveučilišta iz čitave Europe, otvarajući širok prostor 
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našim studentima, nastavnicima, suradnicima i drugim zaposlenicima za 

međunarodnu mobilnost i stjecanje znanja, kompetencija, vještina i iskustva u 

istinski europskom okruženju.  

Znanstveno-istraživački rad od posebne je važnosti za Pravni fakultet te su i tu 

zabilježeni brojni rezultati. Pored brojnih projekata koji su u tijeku još iz 

prethodnog razdoblja, u proteklog akademskoj godini započela su dva projekta 

iz programa JUST, po jedan u programima Erasmus+, Jean Monnet i Obzor, a tu 

je i nekoliko novih projekata u okviru COST programa.  

Dodatno, održano je čak 16 konferencija i znanstvenih skupova, od čega je 

najveća bila 45. godišnja znanstvena konferencija EGPA 2023 koja je održana u 

rujnu ove godine, kojoj smo bili domaćini, a okupila je više od 550 sudionika, 

profesora, znanstvenika, istraživača i eksperata iz prakse javnog upravljanja iz 42 

zemlje, od europskih zemalja do SAD, Kine, Brazila, Indonezije, Južne Koreje, Qatara 

i Bahreina. Zahvaljujem dekanu profesoru dr. sc. Josipu Margaletiću i Fakultetu 

šumarstva i drvne tehnologije na ustupanju prostora te na velikoj gostoljubivosti 

i pomoći tijekom održavanja konferencije, čija je tema bila „Upravljanje 

Europskom unijom kroz oluje višestrukih kriza: uloga javne uprave“. U plenarnim 

panelima sudjelovali su predsjednik Vlade Republike Hrvatske g. Andrej Plenković, 

ministri dr. sc. Ivan Malenica i dr. sc. Marko Primorac, slovenska ministrica javne 

uprave gđa Sanja Ajanović Hovnik, zamjenik ministra uprave Kosova dr. sc. Bardhyl 

Dobra, prorektorica Sveučilišta u Zagrebu izv. prof. dr. sc. Anamarija Musa i drugi.  

Pored znanstvenih konferencija i skupova na Fakultetu je održano i petnaestak 

tribina i radionica, 23 druga znanstvena i stručna događaja te veći broj gostujućih 

predavanja i posjeta profesora, dužnosnika strukovnih organizacija i eksperata iz 

inozemstva. Naši su nastavnici izrazito aktivni u brojnim međunarodnim 

znanstvenim društvima i strukovnim asocijacijama, što se posebno ogleda u 

suorganizaciji velikih međunarodnih znanstvenih konferencija, čijim ćemo 

domaćinom biti i narednih godina.  

Fakultet objavljuje sedam znanstveno-stručnih časopisa koji su i prošle godine 

redovito izlazili. Časopisi imaju međunarodna uredništva i suurednike iz 

inozemstva, a referirani su i indeksirani u najboljim svjetskim bazama za 

društvene znanosti i pravo, napose u Web of Science, Scopus, Hein online i 

drugim bazama. Gajimo otvoreni pristup te su svi radovi dostupni besplatno 

preko baze hrvatskih znanstvenih časopisa Hrčak. Naši nastavnici imaju značajnu 

ulogu u radu još nekoliko znanstvenih časopisa kojima su izdavači strukovne 
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asocijacije te Akademija pravnih znanosti Hrvatske, čija je predsjednica naša 

nastavnica i prorektorica Sveučilišta u Zagrebu izv. prof. dr. sc. Anamarija Musa.  

U okviru odjela za izdavačku djelatnost prošle smo akademske godine objavili 

ukupno 12 knjiga, pored knjiga koje naši nastavnici i suradnici objavljuju kod 

drugih izdavača, uključujući renomirane međunarodne nakladnike. Preko našeg 

web-shopa može se nabaviti ukupno 131 knjiga u izdanju Pravnog fakulteta.  

I prošle se akademske godine dio znanstveno-stručnog rada nastavnika i 

suradnika financirao iz sveučilišnih potpora. Fakultet iz vlastitih sredstava 

financira potpore nastavnicima, suradnicima i drugim zaposlenicima, kao i 

studentima i studentskim udrugama, pri čemu se ta sredstva iz godine u godinu 

značajno povećavaju. Manji se dio potpora dodjeljuje iz Zaklade Pravnog 

fakulteta, a nakon nekoliko godina očekujemo da se ponovno počnu dodjeljivati 

potpore iz Zaklade Marija i Mirjan Damaška, kojoj je Fakultet u početnoj fazi 

funkcioniranja dao vrlo značajna financijska sredstva.  

Za naš znanstveno-istraživački i stručni rad potrebne su nam baze, knjige i 

časopisi, ponajprije oni iz inozemstva. Prošle akademske godine imali smo 

pretplate na osam najboljih, velikih i obuhvatnih svjetskih i domaćih baza, a 

kupili smo 719 knjiga te bili pretplaćeni na 89 časopisa, pretežno stranih 

odnosno međunarodnih. Godišnje Pravni fakultet uloži u ovaj dio svoje 

nastavne, znanstvene i stručne infrastrukture oko 100.000 eura. Naša Knjižnica 

je novim knjigama i časopisima svojem fondu od preko 515.000 od ranije 

postojećih bibliografskih jedinica dodala nove. I dalje tražimo trajno rješenje za 

knjižnicu, koja čuva i oko 1.000 djela od posebne povijesne važnosti na našu 

zemlju. Nadamo se i molimo pomoć Sveučilišta, Ministarstva znanosti i 

obrazovanja, Ministarstva pravosuđa i uprave te Ministarstva financija, kao i 

Vlade Republike Hrvatske, o čemu smo sa svima već višekratno razgovarali. Prvi 

korak je izrada projektne dokumentacije koja uključuje idejni, glavni i izvedbeni 

projekt za zgradu Knjižnice. Vrijednost izrade projektne dokumentacije 

procijenjena na oko 500.000,00 eura, dok je vrijednost izgradnje prema prvim 

grubim procjenama oko 20 milijuna eura. Pri kraju je izrada idejnog rješenja, ali 

za daljnje korake nužno nam je osiguravanje financiranja iz proračuna ili drugih 

izvora.  

Prije mjesec dana, početkom nove akademske godine objavljena je i puštena u 

rad potpuno nova i značajno modernizirana mrežna stranica koja sadrži 370 

stranica informacija o Fakultetu, od čega 140 na engleskom jeziku, 470 stranica 

djelatnika fakulteta i naših vanjskih suradnika, od čega 100 na engleskom jeziku, 
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te 1.300 stranica kolegija, od čega 800 na fakultetskim sveučilišnim 

specijalističkim i doktorskim studijima.   

Fakultet stalno ulaže u informatičko-komunikacijsku infrastrukturu, pri čemu je, 

pored nezanemarivih vlastitih sredstava uloženih u kupnju informatičke i 

konferencijske opreme te projektora za potrebe nastave, stručnih službi i 

nastavnika, u suradnji s Carnetom za svakog nastavnika osigurano osobno 

računalo za rad od kuće, što je posebno važno u uvjetima cjelovite obnove i 

stalnog rizika ponovnog širenja zaraznih bolesti napose korone.  

Fakultet gaji i interaktivnu komunikaciju na društvenim mrežama putem svojih 

profila na LinkedInu, Facebooku, Instagramu i platformi X, pri čemu se zbog 

većeg broja objava broj pratitelja tijekom prethodne akademske godine 

značajno povećao.  

Posebno smo ponosni na našu Alumni zajednicu kojoj se tijekom prošle 

akademske godine priključilo više stotina naših bivših studenata, a u zadnje dvije 

godine njih čak 760. Rad te zajednice i komunikaciju s našim bivšim studentima 

kanimo u narednom razdoblju dodatno intenzivirati i unaprijediti na dobrobit 

svih. U suradnji s članicama i članovima Alumni zajednice prošle akademske 

godine proveden je pilot projekt Mentoriranje u pravnoj struci. Na temelju 

iskustava prve skupine od 42 studenta koji su prošli mentoriranje kod kolegica i 

kolega zaposlenih u raznim organizacijama i uredima, po načelu jedan na jedan, 

upravo započinjemo sustavni, i nadam se, stalni projekt, kojim ćemo osigurati 

rano i produbljeno upoznavanje studenata s realnošću zaposlenja u raznim 

organizacijama i sektorima, kako bi što jednostavnije i lakše odabrali sektor, 

mjesto rada i tip karijere te se uključili u svijet profesionalnog i stručnog rada.  

Redovito i rado surađujemo s brojnim medijima kroz što ostvarujemo ne samo 

našu obavezu informiranja javnosti o radu Fakulteta, nego i našu širu društvenu 

odgovornost. O društvenoj odgovornosti vodimo sve više računa, jer se ne 

možemo i ne smijemo izolirati od naše društvene okoline, od zajednice u kojoj 

djelujemo i istražujemo te za koju obrazujemo naše studente, ali i kolegice i 

kolege kroz oblike i programe cjeloživotnog obrazovanja. Da tome posvećujemo 

pažnju govore i brojne različite aktivnosti Fakulteta, njegove uprave te naših 

nastavnika, suradnika i drugih zaposlenika, kao i svih naših vrijednih i aktivnih 

studenata, od sudjelovanja u različitim tijelima javne vlasti, saborskim odborima 

i radnim skupinama za pripremu zakona i drugih propisa, preko organizacije 

različitih edukacijskih i ostalih skupova te sudjelovanja u javnim medijima do 

humanitarnih akcija i zagovaračkih projekata. 
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Na Fakultetu je zaposleno 40 redovitih profesora u trajnom izboru, 31 redoviti 

profesor u prvom izboru, 50 izvanrednih profesora, 18 docenata, 26 asistenata i 

viših asistenata, uključujući one zaposlene na projektima te troje predavača i 

viših predavača. Nedavno je umirovljeno petero naših nastavnika, a u narednim 

godinama nas čeka odlazak još značajnog broja naših kolegica i kolega, 

ponajprije redovitih profesora u trajnom izboru, za što pokušavamo naći rješenje 

kroz zapošljavanje asistenata. Time će se ujedno postojeća obrnuta piramida, u 

kojoj naspram 139 nastavnika stoji samo 26 asistenata od kojih neke uskoro čeka 

izbor u prvo nastavničko zvanje, a neki su zaposleni na projektima, dovesti u 

kakvu-takvu ravnotežu broj nastavnika i asistenata, osigurati prihvatljiv omjer 

broja nastavnika i studenata, kao i nesmetani rad Fakulteta na dulje vrijeme. U 

stručnim, tehničkim i drugim službama Fakulteta zaposleno je 66 osoba. 

Sveukupno su na Pravnom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu trenutačno zaposlene 

234 osobe. Omjer zaposlenika u akademskim zvanjima i ostalih zaposlenika je 

168 spram 66.  

Nadam se da ćemo temeljem nedavno usvojenog Pravilnika o ustrojstvu, koji je 

dobio suglasnost Senata Sveučilišta u Zagrebu, biti moguće zapošljavanje 

Fakultetu nužnih zaposlenika na svim onim radnim mjestima koja će omogućiti 

postupnu modernizaciju fakultetskih stručnih službi i još bolju i prikladniju 

stručnu potporu radu Fakulteta. Za to će nam trebati suglasnost i potpora 

gospodina rektora profesora Lakušića, kao i ministra profesora Fuchsa i 

Ministarstva znanosti i obrazovanja. Vjerujem da ćemo je dobiti na obje adrese, 

kao što smo je i dosad dobivali.  

Htio bih ovdje istaknuti da i dalje surađujemo s Hrvatskim saborom, Ustavnim i 

Vrhovnim sudom, drugim sudovima u Republici Hrvatskoj, Uredom predsjednika 

Republike, Vladom Republike Hrvatske, Uredom Predsjednika Vlade, 

ministarstvima i drugim tijelima javne vlasti, Državnim odvjetništvom Republike 

Hrvatske, Gradom Zagrebom, kao i s velikim brojem drugih tijela, agencija, 

komora, udruženja, asocijacija i subjekata, uključujući odvjetničke i 

javnobilježničke urede. Zahvalni smo svima na toj suradnji za koju vjerujem da 

je na korist našoj zemlji.  

Posebno bih dodao suradnju s Rektoratom našeg Sveučilišta, napose 

gospodinom rektorom prof. dr. sc. Stjepanom Lakušićem, svim prorektoricama i 

prorektorima, drugim sastavnicama našeg Sveučilišta, pravnim fakultetima u 

Splitu, Rijeci i Osijeku, kao i s pravnim fakultetima u drugim zemljama članicama 
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Europske unije te u susjednim zemljama, kao i mnogim drugim akademskim 

institucijama u zemlji i inozemstvu. Zahvalni smo svima na suradnji i potpori.  

Posebno bih naveo potporu nadležnih državnih tijela, ali i našeg rektora, 

profesora Lakušića procesu cjelovite obnove fakultetskih zgrada. Naša zgrada na 

Trgu Republike Hrvatske 3 je u radovima od kraja srpnja ove godine, s planiranim 

i ugovorenim završetkom krajem travnja 2024. Zgrada na Trgu Republike 

Hrvatske 14 koja je u vlasništvu Sveučilišta, a koju dijelimo u korištenju s 

Rektoratom, vjerujem, pred početkom je radova. Slično je s našim zgradama u 

Ćirilometodskoj 4 i Nazorovoj 51. Za zgrade u Gundulićevoj ulici 10-12 nadam se 

cjelovitom, mirnom i trajnom rješenju koje bi nam svima omogućilo da u 

najkraćem roku ostvarimo svoje legitimne i pravno utemeljene interese.  

Cjelovita obnova zgrada donosi nam pored nesumnjivo velikih koristi i prednosti, 

nešto popratnih poteškoća, kao što je održavanje nastave u dvoranama izvan 

Fakulteta, preseljenje stvari u skladišta izvan Grada te rad u uredima izvan naših 

zgrada, ali i redukcija određenih mogućnosti i zadovoljavanje nužnih potreba u 

smanjenom opsegu i kvaliteti. No, kako je riječ o privremenim poteškoćama, 

vjerujem da ćemo ih s razumijevanjem i relativno lako pretrpjeti.  

Tijekom prethodne akademske godine smo, nakon donošenja novog Zakona o 

visokom obrazovanju i znanosti te novog Statuta Sveučilišta u Zagrebu, 

pripremili i usvojili novi Statut Pravnog fakulteta. Također, donijeli smo Etički 

kodeks, Pravilnik o radu, Pravilnik o ustroju, Pravilnik o izmjenama i dopunama 

Pravilnika o studiju te niz drugih općih i drugih akata i odluka. I dalje intenzivno 

radimo na usklađenju općih akata Fakulteta, što je jedan od važnih zadataka i u 

narednom razdoblju. 

Kako sam kao dekan, skupa sa svim članovima Uprave Fakulteta, na početku 

novog mandatnog razdoblja, dopustite mi da na kraju iznesem nekoliko ključnih 

opredjeljenja za naš mandat koji će završiti mjesec dana prije svečanog 

obilježavanja 250 godina neprekidnog rada Pravnog fakulteta. Već iz ovoga je 

jasno da ćemo uskoro započeti pripreme za obilježavanje te velike obljetnice, ali 

o tome će biti prilike opširnije govoriti u prigodama obilježavanja 248 i 249 

godina rada Fakulteta.  

Ključne elemente modernizacije Pravnog fakulteta detaljno sam opisao u 

programu predloženika za dekana iz veljače 2023. godine, ali bih ovom prigodom 

htio posebno naglasiti četiri po mojem mišljenju ključna prioriteta toga procesa. 

Riječ je o daljnjoj ubrzanoj internacionalizaciji, dovršenju cjelovite obnove 
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fakultetskih zgrada, početku izgradnje zgrade knjižnice i čitaonice Pravnog 

fakulteta te značajnijoj modernizaciji naših studijskih programa i studija. 

Njihovim ostvarenjem realiziralo bi se temeljno usmjerenje našeg novog 

dekanskog mandata koje počiva na zalaganju za izvrsni, moderni i društveno 

odgovorni Fakultet. Programom je predviđeno mnoštvo mjera sistematiziranih 

u preko 40 poglavlja u područjima nastavne djelatnosti, statusa studenata i 

upravljanja kvalitetom, znanstveno-istraživačke djelatnosti, inovacija i prijenosa 

znanja, međunarodne i međuinstitucionalne suradnje, poslovanja, financiranja, 

upravljanja i unutarnje organizacije, kao i suradnje sa sveučilišnom upravom i 

Rektoratom te drugim sastavnicama Sveučilišta u Zagrebu. Nadam se, ali i 

vjerujem, da ćemo imati snage, međusobnog povjerenja i dobru suradnju i 

potporu koja će nam omogućiti ostvarenje ovih ambicioznih planova.  

Poštovane kolegice i kolege, dame i gospodo, poštovani gosti i prijatelji, u prigodi 

obilježavanja 247 godina neprekidnog rada Pravnog fakulteta Sveučilišta u 

Zagrebu zahvaljujem vam svima na dolasku i potpori Pravnom fakultetu. 

Čestitam svima nagrađenima na zasluženim nagradama i priznanjima koje će 

danas primiti, a svim studentima i zaposlenicima Fakulteta naš Dan!  

Također, pozivam Vas na domjenak koji će se održati u prostoru Udruženja 

obrtnika Grada Zagreba na Mažuranićevom trgu 13 odmah poslije završetka 

današnje svečanosti.   

Hvala vam još jednom svima i živjeli! 


